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György Attila ügyvezető a megbeszélt találkozó előtt lemondta a randevút 

Ismét bezárhat a Virág 
Legvégső ese tben felszámolási 
e l járást i n d í t a n a k és akár be is 
zá rha t j ák a Virágot, mivel a pa-
t inás szegedi cukrászda tu la j -
donosa még mindig nem fize-
t e t t az épüle t á ta lakí tás i m u n -
kála ta in dolgozó néhány cég-
nek . 

Ö t és fél éve, 1999. ok tóber 
4-ére v i r radó éjjel a Virág cuk-
rászdát ü z e m e l t e t ő soltvadker-
ti Szervánszky család tíz teher-
au tóva l e lszál l í to t ta a tel jes be-
rendezés t és bezár ta az üzle te t . 
Az ú j t u l a jdonos , a Kis Virágot 
ü z e m e l t e t ő Virág C u k r á s z d a 
Kft. 2001 . végén kezdte el a fel-
ú j í t á s t . A megú ju l t Virág 2 0 0 3 
j a n u á r j á b a n ny i to t ta meg ka-
pui t . 

Az örömteli eseményt beár-
nyékolta, hogy két hónap eltelté-
vel két építőipari vállalkozás ösz-
szesen 50 millió forintra perelte 
a Virág Cukrászda Kft.-t. Az át-
építés egyik szegedi kivitelezője, 
a Bauring Kft. ügyvezetője, Kis 
Gábor szerint a megrendelő - a 
kamatokkal együtt - 30 millió 
forinttal tartozik cégének. 

- A bíróság még első fokon sem 
hozott döntést . Ekkora hiány 
mellett csoda, hogy még létezik a 
vállalkozásunk. Csak abban bí-
zunk, hogy a tu la jdonos ragasz-
kodik a cukrászdához, és nem 
szeretné elveszíteni azt - magya-
rázta Kis Gábor. Szintén beperel-
te akkoriban a céget a budapesti 
Vízép Kft., ám azt időközben fel-
vásárolta egy osztrák cég, de ott 

Kiss László, a Céd rusbau Bt. vezetője legvégső ese tben fe lszámo-
lási e l járás t kezdeményez a Virág ellen Fotó: Miskolczi Róbert 

nem talál tunk senkit, aki nyilat-
kozhatna a „virágos tartozások-
ról". 

Jogerősen is pert nyert a Virág 
Cukrászda Kft. ellen a nyílászá-
rók gyártásával és beépítésével 

foglalkozó Cédrusbau Bt. A 
Csongrád Megyei Bíróság idén 
márc iusban helyben hagyta az 
első fokú ítéletet, amely 666 
ezer for int és járulékai megfize-
tésére kötelezte az alperest, az-
az a Virágot. Kiss László, a cég 
vezetője e lmond ta , ha a cuk-
rászda a ha tá r idő letelte u t á n 
sem fizet, végrehaj tás t kérnek a 
Virág ellen. A m e n n y i b e n a vég-
reha j tás során fizetésképtelen-
nek b izonyulna a cég, megin-
du lha t ellene a fe lszámolási el-
járás, a m i a Virág bezárását je-
lenthet i . 

- Ennek ellenére remélem, 
hogy fizetnek! Ez részemről az 
op t imizmus megnyilvánulása, 
meg bízom abban is, hogy nem 
akarnak bezárni - tet te hozzá 
Kiss László. 

A történtekről kérdeztük volna 
Hadfi Jánost, a Virág Cukrászda 
Kft. jogi képviselőjét, aki tegnap 
közölte velünk, hogy György At-
tila, a kft. ügyvezető igazgatója 
személyesen szeretné tájékoztat-
ni lapunkat a kialakult helyzet-
ről. A találkozó előtt néhány 
perccel azonban György Attila le-
mpnd ta a Klauzál téri cukrászda 
teraszára megbeszélt randevút. 
Az ügyvezető arra hivatkozott, 
hogy „ez n e m egy ötperces té-
ma", s neki most el kell utaznia. 
György Attila azt ígérte, hogy 
hétfőn lapunk rendelkezésére áll: 
„meg szeretném m u t a t n i az épü-
letet és el akarom mondan i a va-
lóságot". 

A. T. J. 

Szegednél legmélyebb a folyó a megyében 

A Kass Szállót ellepné a Tisza 
Szegednél , a Belvárosi h íd e lő t t a legmélyebb, 
2 0 m é t e r e s a Tisza . Ha a m e d e r b e h e l y e z n é n k a 
Kass Szál lót , i t t e l l epné az é p ü l e t e t a szőke fo-
lyó, mely Csongrád megyei s zakaszán másho l 
6-8 mé te re s . A M a r o s a Tiszába torkol l ik , de 
s z i n t e kü lön folyik tovább: a Tisza szőke vizé-
től még k i l o m é t e r e k e n á t e l k ü l ö n ü l a M a r o s vö-
rösesba rná ja . 

Milyen mély a Tisza, találgatják az emberek, s hol a 
legmélyebb? A szegedi mérce szerinti 100 centinél, 
tehát kisvizes időszakban a 18-20 méter t is eléri a 
vízmélység a Belvárosi híd előtti szakaszon - mond-
ja Kellet Péter, az Alsó-Tisza Vidéki Környezetvé-
delmi és Vízügyi Igazgatóság (Atikövizig) vízkárel-
hárítási osztályának folyószabályozási ügyintézője. 

- Itt a legszűkebb a megyei szakaszon a meder, a 
150-160 méterhez képest csak mintegy 130 méter 
széles. E szúk keresztmetszetben kell változatlan 
vízmennyiségnek elférnie - magyarázza a szakem-
ber. Szintén mély (16-18 méter) a víz a Maros tor-
kolatánál, az úgynevezett osz tómű fölött, a bal par-
ton, hasonló okok miat t . A kanyarok külső ívén is 
jelentős mélységeket alakít ki a par tnak vágódó 
sodrás: Sasérnél 16-18, a szentesi kanyarban 10-12 
méter mélységet mérnek. Az átlagmélység egyéb-
iránt 4-6 méter - ez többnyire a mesterségesen ki-
alakított, egyenes szakaszokra jellemző. 

S mi t t udunk a Marosról? A ferencszállási kanyar 
külső ívénél legmélyebb a magyarországi szaka-
szon (4-6 méter, szintén kis víznél), Makó fölött 
2-3 méter t mérnek a kanyarok külső ívén. A Tisza 
az országhatártól Csongrádig jól ha józható - odáig 
érvényesül a törökbecsei duzzasz tómű vízszint-

emelő hatása - , még két és fél méteres merülésű ví-
zi járművek is bátran közlekedhetnek a folyón. A 
Maroson ugyanakkor, a Makó fölötti szakaszon, 
kis víznél sok helyen át lehet lábalni. 

Érdekes jelenség figyelhető meg a két folyó talál-
kozásánál, a torkolatban. A Maros kilométereken át 
szinte „külön folyóként" halad tovább a Tiszában -
ez a két folyó eltérő színéről ki tűnően látszik: a Ti-
sza szőke, a Maros vörösesbarna. Csak a Belvárosi 
híd u tán kezd keveredni; az újszegedi Laposnál álta-
lában inkább a Maros színét mutat ja , min t a Tiszá-
ét. Ez a jelenség, mely az utóbbi években a vízjárás 
változása miat t fölerősödött, nem pozitív: a Lapos 
már n e m lapos, h a n e m meredek partú, a szegedi 
rakpartról viszont rengeteg hordalékot kell eltakarí-
tani az áradás levonulása u tán évente. Az Atikövizig 
azonban kidolgozott egy tervet a Maros-torkolat 
szabályozására, a káros jelenségek csökkentéséért. 
Lényege: „elterelni" a Maros-vizet az újszegedi Ti-
sza-parttól, s fölgyorsulna a két víz keveredése. En-
nek érdekében a torkolati osztóművet visszabonta-
nák, a Tisza újszegedi szakaszának partvonalát bel-
jebb vinnék, a szegedit pedig megerősítenék. Fölme-
rül a kérdés: nem jó-e a városnak a mostani helyzet, 
melynek következtében újabban nem „rombol" a 
folyó a szegedi parton, h a n e m „épít"? A szakember 
válasza: egyáltalán nem jó. A medert a legmélyebb 
pontjáig megerősítették rőzsével, kövezéssel - a fo-
lyamatosan rárakódó iszap pedig ezt az erősítést 
nem védi, hanem terheli - jó lenne tehát csökkente-
ni a lerakódás mérvét. A tervezett beavatkozásra 
azonban - mondja végül a folyószabályozási ügyin-
téző - néhány éven belül még aligha számíthatunk. 

F.CS. 

A Tisza a 18-20 mé te re s mélységet is eléri Szegeden, a Belvárosi híd e lő t t Fotó: Miskolczi Róbert 

Bírósági 
kapcsolat 
Testvérkapcsolati megállapodást 
írt alá tegnap a bíróságon a Bresti 
Első Fokú Bíróság elnöke, Gilles 
Rosati és a Csongrád Megyei Bíró-
ság elnöke, Czene Klára. Megálla-
podtak, hogy információ és adat-
cserét folytatnak, elhatározták, 
hogy közös konzultációs és kép-
zési programot valósítanak meg, 
valamint munkacsoportot állíta-
nak fel és szabadon választott té-
mákról tapasztalatot cserélnek. 

Urak üzlete 
KOVÁCS ANDRAS 

Úgy fejeződött be, ahogyan elkezdődött. 
2000 áprilisában megállt két autó a Pick előtt, kiszállt belőle hat 

jól öltözött üzletember és komoly feltűnést keltve bejelentkezett 
a közgyűlésre, egyenként ötszázalékos tulajdonrésszel. Azután 
mégsem szavazott ez a pakett, viszont - több mint meglepő dön-
tés nyomán - a közgyűlés eltörölte az ötszázalékos szavazati kor-
látot. Azt, amelynek védelmében nagyon sokáig, teljes döntési 
szabadsággal, s nem mellesleg eredményesen kormányozta a 
Pick hajóját a menedzsment. Az érkező és erődemonstráló urak 
kértek valamit, s a Pick közgyűlés teljesítette, mert ha nem teszi, 
akkor is szavaznak, s úgyis eltörlik az ötszázalékos szavazati kor-
látot. Az urak persze az utolsó pillanatban jelentkeztek be a köz-
gyűlésre, amely a szétszórt tulajdonosi szerkezet - amerikai 
nyugdíjalap, számtalan kisrészvényes satöbbi - miatt rendre tíz-
egynéhány százalékkal hozta meg döntését, benne a Bank of 
New York „gigapakettjével". Az urak hat, számomra addig isme-
retlen gazdasági társaságot, rt.-t satöbbit képviseltek, s mindenki 
tudta, hogy ezek a pakettek nagyon rövid időn belül egy kézben 
összpontosulnak majd. 

Tegnapelőtt két, számomra eddig ismeretlen úr, Brazsák és Csa-
rodai, jelentette be, hogy birtokolja a Pick szűk egy-egy harmadát 
és mindenki tudja, hogy ezek a pakettek nagyon rövid időn belül 
egy kézben - esetünkben valószínűsíthetően Csányi Sándor 
OTP-vezér kezében - összpontosulnak majd. 

Mondom, úgy végződött, ahogy kezdődött. 
A Pickben a legnagyobb versenypiaci munkaadót látó város-

nak, Szegednek, az alkalmazottaknak, a sertéstartó beszállí-
tóknak bármelyik új „gazda" jobb, mint az Arago - így a közvé-
lekedés -, mert az elmúlt években valóban nagyon sok pénzt 
kivitt a cégből a tulajdonos, a pénzügyi befektető. A remény ma 
Csányi Sándort is a szakmai befektetők közé sorolja - nála pén-
zügyibb pedig alig van ebben az országban, még akkor is, ha 
láthatóan élelmiszeriparban utazik -, hiszen érdekeltségébe 
tartozik a Délhús. Mostanában tett szert rá, mégis régi húsos-
nak számít ebben a mai, nagyon gyorsan adok-veszek világban. 
Az más kérdés, hogy minden öreg pickes sírva fakad, ha arra 
gondol, hogy nem sokkal az Arago színre lépése előtt a Pick 
szerette - és tudta - volna zsebből megvásárolni a Délhúst sző-
röstül, bőröstül, csakhogy neki ezt a versenyhivatal nem en-
gedte volna, mondván: túl nagyra nőne. 

Azok más idők voltak. Évi félmilhós sertés- és több tízezer mar-
havágással, hazai és határon túli terjeszkedési tervvel, tömött 
páncélszekrénnyel, milhárdos eredménnyel, melynek összege 
nagyobb volt, mint a teljes magó'at húsiparé együtt. És másmilyen 
urakkal. 

Elmarad a koncert 
A mára meghirdetet t szegedi Fiesta-koncert kellő érdeklődés hiányá-
ban elmarad. A városi sportigazgatóságtól kapott közleményében 
hangsúlyozta: ők a koncert lebonyolításáért vállalták a felelősséget, 
annak kommunikác iós tevékenysége - plakátok kihelyezése, médiu-
mokban való megjelenés - kizárólag a koncert főszervezőjének fel-
adata lett volna. Ezért a Szegedi Városi Sportigazgatóságot n e m terhe-
li felelősség az elmaradt esemény miat t . 

A sztráda Szegeddel szemben elvárás, Kisteleknél feltétel 

Felkorbácsolta az állóvizet 
az M5-ös autópálya 
Nyolc h ó n a p múlva Szegedre ér 
az az autópálya, amelytő l a gaz-
daság fe l lendülését remél ik az 
i t t élők. Mára azonban a be-
fek te tők sz in te kész t énykén t 
kezelik az M5-ös meglétét , és a 
megyeszékhelyen más fel téte-
lektől is függővé tesz ik a be-
ruházásoka t . Kisteleken egyér-
t e l m ű e n lá t j ák a sztráda gaz-
daságot é lénkí tő ha tásá t . 

Gondola tban Szegedet már autó-
pálya köti össze a fővárossal és 
Nyugat-Európával - legalábbis 
ezt a következtetést lehet levon-
ni Nagy Sándornak, Szeged 
városfejlesztési alpolgármeste-
rének szavaiból. Arra a kérdé-
sünkre válaszolva ugyanis, 
mennyire nőt t meg a megyeszék-
hely iránt az utóbbi hónapokban 
a befektetői érdeklődés, az alpol-
gármester azt válaszolta: önma-
gában a pálya mia t t nem jönnek 
a beruházók. Nagy Sándor sok 
irányban, sokféle befektetővel 
tárgyal, s az a tapasztalata, a be-
fektetni szándékozó cégek szá-
mára már alapvető feltétel az au-
tópálya megléte. 

Az érdeklődők kilétéről n e m 
kap tunk felvilágosítást, „ez a tár-
gyalások jelenlegi szakaszában 
inkorrekt lenne" Nagy Sándor 
szerint. A logisztikai központban 
lehet majd a leglátványosabb fej-

lődést észlelni, az ugyanis az ere-
deti tervekkel szemben még ipari 
parki funkciókat is kap majd: an-
nak területén más, zöldmezős 
beruházások lehetnek. A m ú l t 
szombati közgyűlés jóváhagyta, 
hogy az önkormányzat a logiszti-
kai központ megvalósítására lét-
rehozott Praelog Kft.-ben lévő tu-
lajdonrészét csaknem teljes egé-
szében eladhatja a Masped 
Rt -nek és a Zoll-Platz Kft.-nek: 
azok 57 és 29 százalékos tulaj-
donrészt szereznek. A Masped 
hamarosan el is kezdi az építke-
zést az ingatlanon, amelynek 
infras t ruktúrájá t a város az eltelt 
hónapokban kiépítette. 

Az a lpolgármester úgy látja, 
megmozdu l t az egyetem körüli 
„ tudása lapú" gazdaság is, 
amellyel kapcsolatos egyezteté-
sekben a Biopolisz sokat segíte-
te t t . Jelentkezett egy Budapest 
környéki növénynemes í tő cég, 
amely bővülni szeretne, s mivel 
szegedi biológusokat a lkalmaz, 
a Tisza-part i városban kíván ú j 
telephelyet lé t rehozni . Az is lát-
szik, hogy a már huzamosabb 
ideje itt lévő, vagy az e lmúl t év-
t izedben megerősödöt t vállalko-
zások egyre gyakrabban kérik a 
város segítségét, hogy a ján l jon 
területet a bővüléshez. N e m kí-
v á n n a k m á s u t t telephelyet lét-
rehozni , mivel már adot t az 

M5-ös, amelyen gyorsabban 
tud ják ma jd az á ru t Nyugat-Eu-
rópába száll í tani. 

Kisteleken a város fogadóké-
pességét igyekeztek megteremte-
ni az M5-ös elkészültéig - mond-
ta a város polgármestere, Nagy 
Sándor. Amikor elindult a sztrá-
daberuházás, a komplet t rende-
zési tervet módosítot ták, a cso-
mópont mellé ipari parkot ter-
veztek, a város pedig az odaveze-
tő utat építi meg. Engedélyes ter-
vekkel rendelkezik Közép-Euró-
pa első dísznövény árverési csar-
noka is a levezető út mellett . Pár 
hónapja logisztikai központ cél-
jára adtak el egy területet, amely-
nek már kiadták az építési enge-
délyét. 

F.K. 

ZOLD MEZ0 A REPTER MELLETT 
Nyáron Kezdik el építeni a szegedi 
repülőtér 1200 méteres aszfaltos 
futópályáját, majd az üzemanyag-
töltő állomást, s felújítják a biz-
tonság- és fénytechnikai rendszert 
- 1,5 milliárdért. Az önkormány-
zati tulajdonban maradó, reptér 
melletti terület a későbbiekben al-
kalmas lesz kiszolgáló létesítmé-
nyek befogadására. Mintegy 40-50 
hektár hasznosításáról, üzemelte-
téséről lehet majd tárgyalni újabb 
befektetőkkel. 


